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ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

ПО ВРЕмЕ НА ПОсЕщЕНИЕТО сИ В мОлДОВА ПРЕДсТАВИТЕлИТЕ 
НА ОбщИНАТА сЕ сРЕщНАлИ с ПРЕзИДЕНТА РАДЕВ.
ОбщИНсКИТЕ сЪВЕТНИцИ ПИТАхА зА НЕзАКОННИТЕ 

ПОсТРОйКИ В РОмсКАТА мАхАлА
Изказвания, питания, становища и предложения на граждани

На 07.11.2022г. в заседателната зала на 
Общински съвет –Твърдица се проведе  55-
то  редовно заседание на Общински съвет – 
Твърдица. Присъстваха 17 общински съветни-
ци. Участие в работата на заседанието взеха 
кметът на общината Атанас Атанасов, зам.-
кметовете Петко Борисов  и Антон Драганов, 
секретарят на Общината Пламен  Курумилев, 
директорът на  дирекция ФАПИОУС Диана Ди-
митрова , кметове на кметства, служители от 
Общинска администрация и гости.

Заседанието работи по дневен ред от 22 
точки.  По точка 1 от дневния ред председа-
телят на ОбС Мирослав Дяков 
даде думата първо на кмета 
на общината Атанас Атанасов.

Атанас Атанасов – кмет 
на община Твърдица: По 
повод Петковден получихме 
покана от нашите българи в 
Молдовска Твърдица. Зна-

ете, че техният календар върви с 13 дни по-
назад. Четирима души: аз, г-н Михайлов, г-н 
Драганов и шофьорът г-н Красимир Стоилов 
посетихме Твърдица, присъствахме на техни-
те тържества по случай 180 годишнината от 
основаването на църквата . Там бяхме за два 
дни. На втория ден бяхме в Тараклия, там е 
центърът на българите в Молдова. Чисто бъл-
гарски град е и по случайност в университета 
там беше на посещение и президентът на Ре-
публика България, направихме среща и с него. 

Миналата седмица ходихме с финансиста 
на общината в Министерството на регионал-
ното развитие по повод подписване на спо-
разумение за списъци, които тази година ги 
правихме 5-6 пъти. Една част за водопровода 
в Шивачево ще бъде финансирана до нова го-
дина 50 %. Ще бъде на два транша, а следва-
щата ще бъде дофинансирана с другите 50 %. 
Това е. Благодаря.

 Продължава на стр. 2

Общински План за действие Предвижда 
мерки срещу неграмОтнОстта 

и ОтПаданетО От училище
На свое заседание ОбС прие Общински 

план за действие в изпълнение на Областна-
та стратегия за приобщаване на  българските 
граждани от ромски произход и други граж-
дани в уязвимо социално положение, живее-
щи в сходна на ромите ситуация 2022-2023г.

Старши експерт по образованието към 
Община Твърдица Данка Генчева изясни, че 
Общинските планове се разработват като не-

разделна част от Стратегията на област Сли-
вен за равенство, приобщаване и участие на 
ромите за периода 2021-2030. Изпълнението 
на Плана е насочено към приоритетни обла-
сти на интеграционна политика: образование, 
здравеопазване, жилищни условия, заетост и 
социално включване, върховенство на закона 
и недискриминация, култура и медии. 

Продължава на стр. 7

в мОлдОвска твЪрдиЦа се 
ПрОведе междунарОден 
ПедагОгически семинар 

кОледна елха и Празнични 
светлини украсиха твЪрдиЦа

На 02.12.2022 г. тържествено бяха запале-
ни светлините на коледната елха в центъра на 
Твърдица. За доброто настроение на присъст-
ващите на празничната вечер се грижиха ар-
тистите от Театрална работилница „Магаре”, 
Казанлък, Те представиха „Голямата Коледа на 
малкото крокодилче”, а деца от ДГ „Щастливо 
детство”, СУ „Неофит Рилски” и музикалната 
школа при НЧ „Св.св.Кирил и Методий 1914” 
поздравиха Дядо Коледа и всички присъства-
щи с техните изпълнения.

Всички посрещнаха Дядо Коледа с много 
емоции и радост, а той от своя страна ги поз-
драви и обеща да изпълни техните желания.

Кметът на община Твърдица Атанас Атана-

сов пожела на всички деца Дядо Коледа да им 
донесе много здраве и щастливо детство, на 
техните родители и близки  да даде здраве, 
много обич и щастливи дни. Кметът пожела 
на всички в навечерието на Рождество Хри-
стово да отворят сърцата и домовете си за 
доброто и надеждата.

Дядо Коледа и всички присъстващи за-
едно отброиха последните десет секунди и 
празничните коледни светлини на Твърдица 
заблестяха.

Фоторазказ – на стр. 8
Нели Денева, Соня Йорданова

снимки: Станчо Дичев

На 27 юли 
2022 г. в Теорети-
чен лицей на град 
Твърдица, Репу-
блика Молдова, се 
проведе Между-
народният педаго-
гически семинар 
„Политики, езици, 
етнически мал-
цинства и идентич-
ност“. Семинарът 

беше организиран от Молдовския институт в 
Лайпциг (Германия) съвместно с Държавния 
университет на Молдова. В научно-практи-
ческото мероприятие участваха представи-

тели на различни 
висши и средни 
учебни заведения 
от Република Мол-
дова, Украйна и 
Грузия.

Информация 
от Мария 

СМИРНОВА, 
директор на 

Теоретичен лицей в Твърдица

и Иван ДУМИНИКА, 
доктор на историческите науки - на стр. 5

От следващата учебна гОдина 
става задЪлжителнО ПредучилищнОтО 

ОбразОвание за 4-гОдишните деЦа
ОбС одобри предложение за въвеждане на 

задължително предучилищно образование на 
4-годишните деца от началото на учебната 2023-
2024г. на територията на Община Твърдица.

Старши експерт по образованието Данка Ген-
чева цитира Разпоредбата на чл. 8, ал. 1 от  Зако-
на за предучилищното и училищно образование, 
която предвижда предучилищното образование 
да бъде  задължително от учебната година, която 
е с начало в годината на навършване на 4-годиш-
на възраст на детето. 

Продължава на стр. 5

Общината ще кандидатства пред Фонд 
„Социална закрила“ към Министреството на 
труда и социалната политика с проект „За-
купуване на нов неупотребяван автомобил 
за нуждите на Домашен социален патронаж 
– Твърдица“. Зам.-кметът на общината Петко 
Борисов каза пред общинските съветници, че  
Община Твърдица има възможност да кан-
дидатства пред фонд „Социална закрила“ за 
закупуване на нов неупотребяван автомобил. 
Едно от условията е общината да осигурява 
топъл обяд. Община Твърдица осигурява то-
пъл обяд и отговаря на условията. 

84 общини ще кандидатстват по този про-
ект от 265. Програмата е за 3 милиона лева, 
като максималната стойност е 36 000 лв. за 
финансовата подкрепа. Община Твърдица ще 
участва с близо 30% съфинансиране, защото 
не може да покрие критериите, които имат 
повечето общини, за да получи повече точки. 
Процентът на финансово участие на община-
та ще е по-голям, защото е малък броят на 
населените места на територията на община 
Твърдица. 

Соб. Инф.

Общината ще кандидатства за нОв 
автОмОбил за сОЦиалния ПатрОнаж
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Мирослав Дяков: Бла-
годаря! Други въпроси? 
Г-жа Росица Иванова, за-
повядайте.

Росица Иванова – об-
щински съветник: Аз имам 
две питания от името на 
граждани. Едното питане 
е: възможно ли е Община 
Твърдица да инициира по-

ставянето на контейнер за стари дрехи и обув-
ки, а второто питане е: Има ли възможност, 
да се възобнови градската тоалетна на пазара 
или да се сложат химически тоалетни, защото 
това ще е добре за хората, 
които посещават в събот-
ния ден и наемателите на 
пазара. Другото, което ис-
кам да попитам е: има ли 
възможност да се пребоя-
дисат масите на пазара, да 
се освежат, защото не са в 
много добър вид.

Мирослав Дяков: Благодаря! Г-н Атана-
сов, заповядайте!

Атанас Атанасов: По отношение на стари 
обувки не, но за стари дрехи, да. Водим прего-
вори с една фирма, която ги преработва и ги 
ползват за някакви пълнежи. На първо време 
за един контейнер, от нас остава да уточним, 
къде ще бъде поставен. Фирмата има интерес, 
сигурно ще стане, тази фирма има грижата, а 
от нас само да имаме съвестта там да изхвър-
ляме старите дрехи. Относно масите на па-
зара: ще го направим. За тоалетната не знам 
дали ще стане. Преди години, ако си спомня-
те, че сме го коментирали, че обмислям да 
я дам на някой под наем. Има човек, на ко-
гото плащаме да поддържа другата тоалетна, 
но искам да ви кажа, че има изключително 
лоша хигиена от страна на хората. Тоалетната 
на пазара винаги е имала проблем, другият 
по-лек начин от финансова гледна точка е да 
сложим химически тоалетни, защото там не 
съм много сигурен, но мисля че има проблем 
с канализацията.

Мирослав Дяков: Благодаря! Други въ-
проси? Г-жа Атанасова, заповядайте!

Вера Атанасова – об-
щински съветник:  Аз имам 
два въпроса от питания 
на граждани. Първият ми 
въпрос е от граждани на 
Твърдица, които живеят в 
централната част на града. 
Първият въпрос е може ли 
да се засипе с камъни или 
чакъл пространството зад 

бившето общежитие, където хората спират ко-
лите си, защото като заградихте пред блока и 
те нямат къде да паркират. Другият ми въпрос 
е: до къде стигна процедурата за асфалтира-
нето на улиците в общината?

Мирослав Дяков: Благодаря! 
Може би първият въпрос относно засип-

ването трябва да е към г-н Драганов.
Антон Драганов – 

зам.-кмет на община 
Твърдица: Коментирали 
сме го и преди, че там 
мислим да го направим 
паркинг и служителите на 
общината да спират там. За 
момента можем да реаги-
раме и да се засипе, имаме 

фракцията.
Мирослав Дяков: Г-н Атанасов, заповя-

дайте.
Атанас Атанасов: Процедурата в момен-

та я изготвяме и до два дни ще я пуснем на 
няколко етапа. Малко закъсняхме с проек-
тирането. Ние си имаме вина и обективни 

причини си има, но няма да загубим пари. 
Тази година загубихме много време с будна-
та гражданска съвест на нашите съграждани. 
Общинска администрация има провалени 
над 40 работни дни само за водопровода в с. 
Сборище. Не го казвам, за да се оправдавам 
нещо, а просто да го знаете. Някой драскал, 
писал глупостите, но нещата ще свършат и със 
сигурност по Закона за достъп до обществе-
ната информация ще ги намеря тези хора и 
те ще си понесат последствията. Има някои, 
които парадират, че милеят за този град, а 
пък не правят нищо за  да се случат нещата. 
Това го казвам между другото да го знаете, 
защото според мен се прави умишлено, за да 
не се получават нещата.

Мирослав Дяков: Благодаря. Други въ-
проси? Г-н Бакалов, заповядайте.

Тодор Бакалов – об-
щински съветник: Имам 
предложение към г-н Ата-
насов. Сутринта, като си 
пиех кафето пред община-
та и гледам как тече вода 
от шадравана си казах кол-
ко е хубаво, това означава, 
че има живот тук. Знам, че 
струва пари, но въпросът 
ми е: Може ли, и има ли възможност и в Ши-
вачево да се направи нещо подобно, да стане 
по-съвременно? Имам и едно питане. Вчера 
минаха жители на Шивачево от ул.“Димитър 
Благоев“ с подписка не знам от кого е ини-
циирана за подновяване на водопроводната 
инсталация и асфалтиране на улицата. Друг 
път сме го коментирали това, но може ли час-
тично да се поднови водопроводната мрежа и 
изцяло да се асфалтира улицата?

Атанас Атанасов: Фонтан има в Шиваче-
во, или трябва да го развалим и да направим 
нещо по-красиво, или да мислим нещо ново. 
Там е триъгълник къде да направим кръгово-
то, освен ако кметицата иска нещо за да раз-
краси естетични, да каже. По-голямата част от 
авариите в Шивачево стават в южната част. Не 
знам след колко години ще се получи за тако-
ва мащабно подменяне на водопровода в Ши-
вачево, г-жа Коева си избра да асфалтираме 
ул. „Димитър Митов“, там водопроводът не е 
сменян и не знам какво ще правим или евен-
туално да я включим в капиталовата програ-
ма за следващата година, но тя ще е киломе-
тър и половина и няма как да стане наведнъж, 
защото един километър е около 300 000 лв.

Мирослав Дяков: Благодаря. Колеги, дру-
ги въпроси имате ли? Г-н Златев, заповядайте.

Злати Ст. Златев – об-
щински съветник: Аз ис-
кам да попитам във връзка 
с тези два пожара, които 
имаше в събота. За пожа-
ра, който е бил на открития 
рудник на Шешкинград, ку-
лата предизвестила ли е за 
пожара, задействала ли се 

е? Защото там е имало добра видимост, чиста 
атмосфера. Вторият ми въпрос е свързан със 
Сборище, понеже стана въпрос за водопро-
водната мрежа. Там всичко е наред и работи, 
и в тази връзка искам да попитам  г-н Златев, 
кмета на Сборище: видях, че има много хуба-
ви тротоарни плочки около 300-350 кв.м. и в 
тази връзка искам да попитам: Тези плочки по 
ЕП (Европейска програма) ли са, защото това 
е много хубаво и ние в Козарево отдавна ис-
каме покрай читалището да се направи. Това 
са ми питанията. Благодаря!

Мирослав Дяков: Благодаря. Г-н Атана-
сов, заповядайте.

Атанас Атанасов: Г-н Златев, кулата не 
работи, питали сте и знаете. Има липсващи 
неща, не е засякла пожара по простата при-

ПО ВРЕмЕ НА ПОсЕщЕНИЕТО сИ В мОлДОВА ПРЕДсТАВИТЕлИТЕ НА ОбщИНАТА 

сЕ сРЕщНАлИ с ПРЕзИДЕНТА РАДЕВ.

ОбщИНсКИТЕ сЪВЕТНИцИ ПИТАхА зА НЕзАКОННИТЕ ПОсТРОйКИ В РОмсКАТА мАхАлА
изказвания, Питания, станОвища и ПредлОжения на граждани От 55-то редОвнО заседание 

на Обс - твЪрдиЦа, ПрОведенО на 07.11.2022 г.

чина, че не работи. Във връзка с плочките в 
Сборище сте питали веднъж и пак ви казвам, 
че са по проект.

Мирослав Дяков: Благодаря. Други въ-
проси? Г-жа Трухчева, заповядайте.

Митка Трухчева – общински съветник: 
Аз имам въпрос относно незаконното стро-
ителство. Виждам, че в моя квартал строи-
телството е непрекъснато, струва ми се, че е 
незаконно и искам да попитам: кой го контро-
лира и до край ли се контролира незаконно-
то строителство? Питам, защото в съседство 
имаме едно строителство, доколкото разбрах 
е предупреден  да го събори. Човекът събори 
две тухли, загради го с дъски и до там. От дру-
гата страна си направи къща, до нея още една 
малка със стабилно строителство. Някои хора 
тук в града чакат по година и половина за раз-
решително за строеж, а тези от махалата не 
чакат, ами направо строят, и като се отиде на 
гробищата, се вижда как никнат къщите, как 
се строи и никой нищо не им казва.

Вторият ми въпрос е за  ул.“Христо Смир-
ненски“. На тази улица стават толкова често 
аварии, че винаги е разкопана и трудно се 
преминава оттам. Предлагам един ден да 
бъде включена за по-сериозен ремонт или 
подмяна на водопровода. Аз няколко пъти 
питам, но сега пак ще попитам за договора 
с къщичките на „Чумерна“ . Има ли някакво 
развитие, някакво движение?

Атанас Атанасов: Ще Ви отговоря отзад 
напред. Тези господа, за къщичките наема 
не са си плащали от много време, не съм ги 
виждал, предупредил съм ги и вероятността 
да преминем към прекратяване на договора 
е много голяма. Водопроводът на ул.“ Христо 
Смирненски“ е сменян и той е един от най-но-
вите. Говорил съм с колегите и догодина може 
да го заложим за да го подменим и ще стане 
ремонт на ремонта, и то няма да ни е за пър-
ви път да правим ремонт на ремонта. Правим 
ремонт, не на това, което ние сме правили, а 
на това, което са правили преди нас. По от-
ношение на незаконното строителство във ва-
шия квартал за единия имот сме запознати и 
там има предписание за това, което говорите. 
Там имотът е даден под наем по чл. 19, има 
хора в общината, които извършват контрол, 
но за другия имот нямам информация, но ще 
пратя хора да го видят за какво става въпрос. 
Когато получим сигнал не сме го оставяли, 
най- малкото е да се запознаем и да видим 
за какво става въпрос. Ние не можем да виж-
даме всичко. В интерес на истината, хората в 
махалата не строят толкова много незаконно, 
поне за Твърдица. Постепенно  се научават 
да строят законно със скиците и с плановете, 
както му е редът. Много пъти съм го казвал, 
че сега, ако отидем в домовете на половината 
от нас, все ще намерим нещо построено без 
разрешение, може да е един курник, но ще е 
без разрешение и като сме критични трябва 
да сме критични към всички, не само към оп-
ределена група хора. Благодаря.

Мирослав Дяков: Благодаря и аз. Други 
въпроси? Г-н Кула, заповядайте.

Хюсеин Алиосман Кула – общински съ-
ветник: Сн. Кула Имам едно питане към г-н 
Атанасов от името на жи-
телите на ул. „Раковска“ с. 
Бяла паланка. Питането е: 
забави се смяната на водо-
провода. Защо е така? Дру-
гото е информативно. Пър-
во искам да благодаря на 
всички общински съветни-
ци и граждани, които бяха 
съпричастни към проблема 
с водата в с.Бяла паланка. Преди шест месе-
ца бяхме закъсали за вода, белопланинските 
извори бяха пресъхнали, но вече имаме дос-
татъчна вода, която захранва и двете населени 
места. Имахме един господин, който надълго 
и широко разясняваше нещата. Аз тогава твър-
дях, че ние от Бяла паланка сме станали за 
смях с това, че сме останали без вода, което 
никога не е било, но тази година природата го 
доказа и сега две населени места имаме вода 
в изобилие. От тук нататък господата, които 
бяха много умни и ни изкарваха какви ли не, 
че сме били прости, кой ще възстанови нерви-
те на тези хора, които са честни данъкоплатци. 

На господата от „В и К“ им показахме 
10-15 аварии, които не искаха да виждат или 
идваха и си заминаваха. Ние бяхме обижда-
ни как ли не от багериста, съжалявам, че го 
казвам. Накрая повечето хора отидоха да си 
отстранят сами авариите. В продължение на 
две седмици водата течеше по улиците хората 
го виждаха, но „В и К“ не го виждаха.

Мирослав Дяков: Благодаря. Какъв е из-
водът? Че всичко е в нашите ръце.

Хюсеин Алиосман Кула: Последни две 
думи искам да кажа. Кранът, с който се пуска 
водата, се разбра, че съзнателно е повреден. 
Искам да попитам, тези хора кога ще си пое-
мат отговорността и ще го възстановят.

Атанас Атанасов: Предполагам, че днес 
за вашата улица водопроводът ще го пуснем. 
Готови сме. Забавихме се за 400 метра тра-
се, 40 дни не можем да се оправим, защото 
някой от началниците на КАТ или по-голям 
началник трябвало да напише някаква резо-
люция. Предполагам до края на работния ден 
или в най-лошия случай утре сутринта проце-
дурата ще бъде пусната. Моля да не повдига-
ме повече темата за водата, защото изхаби-
хме много нерви. И аз нямам обяснение от 
къде дойде водата както я нямаше, изведнъж 
се появи и много излишни приказки се изго-
вориха. Никой не казва точната причина къде 
е била водата и от къде се появи.

Мирослав Дяков: Благодаря. Колеги дру-
ги въпроси? Да считам, че няма. Който е съ-
гласен да прекратим дебатите по първа точка 
моля да гласува:

Из Протокола от 55-то редовно 
заседание на ОбС Твърдица

ПрОвеждат се безПлатни изследвания на крЪвна захар

ПРЕВЕНцИЯ

Регионална здравна инспекция – Сли-
вен организира скринингови изследвания 
за диабет тип 2 на здрави граждани. Из-
следванията се правят във връзка с реали-
зиране на дейности по Национална програ-
ма за превенция на хроничните незаразни 
болести 2021-2025 г. и Заповед № РД-01-
594/16.11.2022 г. на министъра на здраве-
опазването, Кампанията ще се реализира 
на територията на област Сливен в периода 
25.11-09.12.2022 г. Медицинските изследва-

ния ще се провеждат в лаборатория „Рамус”.
Гражданите, които проявяват интерес, 

ще могат да направят своето безплатно из-
следване на кръвна захар в периода 25.11-
09.12.2022 г. всеки работен ден от 7,30 до 
09,00 ч на адрес: гр. Твърдица, ул. „Нов жи-
вот” №9. Важно е да не се приема храна или 
напитки освен вода, преди изследването на 
кръвната захар. 

Общинска администрация
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ПрОдЪлжава ПОдаванетО на заявления ПО мярката 
„тОПЪл Обяд“

ПРОгРАмИ И ПРОЕКТИ

Община Твър-
дица продължава 
приема на Заяв-
л е н и я - д е к л а р а -
ции по Операция 
BG05SFPR003- 1.001 
„Топъл обяд“ по 
Програма за храни 
и основно матери-
ално подпомагане 
2021-2027, съфи-
нансирана от Евро-

пейски социален фонд плюс за предоставя-
не на топъл обяд.

Топъл обяд ще получават до 650 лица от 
община Твърдица всеки работен ден, който 
включва супа, основно ястие и поне веднъж 
седмично десерт. Топлият обяд ще се доста-
вя в пунктове в гр. Твърдица, кв. Козарево, 
гр. Шивачево, с. Сборище, с. Оризари, с. 
Боров дол, с. Бяла паланка, с. Жълт бряг, с. 
Червенаково.

Приемът на Заявления-декларации ще 
се реализира през целия период на изпъл-
нение на проекта. Кандидат-потребителите 
за включване в услугата попълват Заявле-
ние-декларация (по образец) и Деклара-
ция за съгласие за разкриване на данъчна 
и осигурителна информация (по образец), 
след което минават проверка за допустима 
принадлежност към целевите групи от Ди-
рекция „Социално подпомагане“ гр. Твър-
дица.

Допустими целеви групи са:
1. лица и семейства без доходи или с 

ниски доходи, възрастни семейства пенсио-
нери и самотно живеещи пенсионери, които 

имат ниски доходи, не могат да се издържат 
с тези доходи и имуществото си и не полу-
чават подкрепа от близките си;

2. лица, обект на социално подпомагане, 
включително и от кръга на лицата по чл. 4, 
ал. 1 от Наредба № РД-06-53 от 17.09.2021 
Г. , които са в невъзможност да задоволят 
основните си жизнени потребности и за тях 
е установена нужда от ежедневна допълни-
телна подкрепа;

3. лица с ниски доходи, които поради 
налични увреждания или здравословни 
ограничения са със затруднено или невъз-
можно самообслужване, в това число са-
мотни лица с трайни увреждания с ниски 
лични доходи от пенсия, за които няма под-
ходящ кандидат за асистент по механизма 
лична помощ;

4. лица, които поради инцидентни об-
стоятелства са в затруднена и уязвима си-
туация и за тях е установена нужда от този 
вид подпомагане;

5. скитащи и бездомни лица;
6. лица от уязвими групи - граждани на 

трети страни, по смисъла на § 1, т. 17 от до-
пълнителните разпоредби от Закона за убе-
жището и бежанците.

Лицата, желаещи да се включат в услу-
гата, могат да подадат необходимите доку-
менти в Информационен център Община 
Твърдица, както и в кметствата на всички 
населени места на територията на община 
Твърдица.

За повече информация на тел. 
0878735341 – Радостина Бакалова

ОА

благОтвОрителни иниЦиативи в ПОмОщ на хОра 
с тежки забОлявания Организира су „н. рилски“

ДОбРО ДЕлО

На 22 декември от 
18.00 часа в НЧ „Св. 
Св. Кирил и Методий“ 
самодейци от СУ „Н. 
Рилски“ с ръководител 
Надежда Колева ще 
представят театралната 
постановка „Коледна 

треска“. В пиесата ще вземат участие и во-
калните състави от групите за занимания по 
интереси с ръководители Росица Иванова и 
Лариса Манчева. Цената на билета ще бъде 
5 лв. 

Представлението се организира с бла-
готворителна цел. Със събраната сума ще 
бъдат подпомогнати за лечение млади хора, 
които се борят с тежки заболявания. 

Колективът на СУ“Н. Рилски“ само за 

два дни събрахме 1575 лв.  в помощ на 
Цветан. В акцията се включи синдикалната 
организация при СУ „Н. Рилски“ със сумата 
от 200 лв.

Също с благотворителна цел на 23 де-
кември  ще се проведе училищен Коледен 
базар с участието на клуб БМЧК и ученици 
от различни паралелки. Базарът ще бъде във 
фоайето на училището и ще продължи през 
целия ден. С експонатите, които останат 
непродадени ще се включим в общинския 
коледен базар. Приканваме гражданите да 
посетят театралната постановка и да навес-
тят нашите базари, за да можем заедно да 
помогнем на нуждаещите се.

Петранка МИНЧЕВА
Директор на СУ „Н. Рилски“

На заседание на ОбС експертът в отде-
ла за общински имоти на Община Твърдица 
Илия Иванчев внесе предложение за име-
нуване на улица, която до момента няма 
име. В квартал №87 са обособени урегули-
рани поземлени имоти, които са предимно 
за производствена складова дейност, както 
и склад за гражданска отговорност. Позем-
лените имоти не са включени в регистъра 
на административните адреси, и за да могат 
да се добавят е необходимо да се посочат 
населено място, улица и номер на имота. 

По време на заседанията на комисиите, 
преди свикване на Обински съвет, е било 
взето решение улицата да се казва „Граж-
данска“. Несъгласие с това име  изказа об-
щински съветник Злати Ст. Златев. „Аз на 
комисиите мисля, че се въздържах за това 
име, защото е много показателно да носи 
името „Гражданска“. Гражданите не са се 
произнасяли по този въпрос и предложих 
едно друго име. Мое мнение е, че там тряб-

ва да се следва географското разположение 
–  тази местност покрай стадиона се казва 
„Кадънин дол“. Не искам името на улицата 
да е „Кадънин дол“, а например „Невестин 
дол“ или „Невестино“, за да следва някаква 
линия, която хората знаят отдавна. За мен 
името „Гражданска“ е многозначително и 
за мен тук трябва да има произнасяне на 
гражданите – дали те искат да бъде на тяхно 
име улицата.“ – обясни  позицията си об-
щински съветник Злати Златев.

Кметът на общината Атанас Атанасов от 
своя страна изрази съображение, че няма 
до кого да се прави допитване, тъй като там 
никой не живее. След гласуване предложе-
нието на Злати Ст. Златев улицата да се каз-
ва  „Невестин дол“ или „Невестино“ не беше 
прието и остана решението тя да се казва 
улица  „Гражданска“.  

Соб. Инф.

улиЦа в местнОстта „кадЪнин дОл“ 
ще нОси иметО „гражданска“

ще заПОмним Панагюрище и кОПривщиЦа с бОгата истОрия и мнОгО красОта
Когато планираме дейностита на ПК 

„Надежда“, винаги избираме маршрути 
с интересна история и красива природа. 
Този път решихме да посетим Панагюрище 
и Копривщица. В уречения ден и час поте-
глихме за Копривщица. Градът ни посрещ-
на с полъхващ ветрец и студен въздух. По 
стръмната калдъръмена уличка се отпра-
вихме към

рОдната кЪща на ПОета димчО 
дебелянОв. 

В дворчето ни посрещна скулптурна-
та фигура на майката на поета, оживяла 
под длетото на професор Иван Лазаров. 
Екскурзоводката увлекателно ни разказа 
за семейството и живота на Димчо Дебе-
лянов. Къщата е строена от неговия дядо 
през 1830 г., а Динчо се ражда през 1887г. 
Той е добро и весело дете. Когато е на 9 
години баща му умира. Майката събира 
багажа и заминават за Ихтиман, а после 
в Пловдив. Тук той се преименува от Дин-
чо на Димчо. Учи в така нареченото много 
престижно жълто училище. Написва „Со-
ната за Пловдив”. Пише за своето трудно, 
нерадостно детство. През 1904-1906 г. оти-
ва да учи в София. Завършва първа мъжка 
гимназия с отличие. Записва се студент, 
но поради липса на средства прекъсва. На 
19 години излизат неговите стихотворения 
в сп. „Съвременност”. Запознава се с Ни-
колай Лилиев, Яворов, Подвързачов. Де-

белянов много харесва поезията на Пенчо 
Славейков и се влияе от него.

През 1913 г. Яворов казва за него: „Де-
белянов ще надмине всички поети, защото 
макар и млад, той е много талантлив – ли-
ричен поет.

На 01.01.1916 г. заминава за фронта. 
Там воюва и пише стихове. В боя при Де-
мир Хисар е убит. През 1931 г. тленните 
му останки са преместени в Копривщица 
в църковния двор, близо до родната му 
къща. Част от групата посетихме гроба на 
Дебелянов и разгледахме 

кЪщата музей на 
тОдОр каблешкОв. 

Минахме по „Калъчевия мост”, където 
гръмва първата пушка на Априлското въс-
тание.

В Копривщица са и Лютовата къща, 
Ослековата къща, къщата на Любен Кара-
велов и др. характерни възрожденски къщи 
с богата орнаментика. Копривщенските 
мъже по 2-3 години са пътували и търгу-
вали в Египет, Истанбул, Александрия и др. 
Връщайки се в Копривщица, в пейзажите 
на своите къщи те вплитат впечатленията 
си от тези пътувания. Удоволствие бе да се 
разходим по тесните калдъръмени улички 
и да се любуваме на красивите копривщен-
ски къщи.

Продължихме към Панагюрище. Посе-

щението ни в музея започна с 

ПанагюрскОтО 
златнО сЪкрОвище, 

което се съхранява в специална зала. 
То е тракийско съкровище от края на ІV – 
ти, началото на ІІІ – ти век пр. Хр. Намере-
но е през 1949 г. на 2 км. южно от Панагю-
рище. Трима братя копаели почвата, за да 
търсят глина и откриват съкровището. То 
представлява 9 съда, които са изработени 
от чисто злато и тежат 6 кг. и 164 грама. 
Това е красив златен сервиз с много богата 
украса и орнаментика. Човек може с часо-
ве да съзерцава и немее пред изяществото 
на красивата изработка. 

В историческия музей разгледахме ар-
хеологическата зала. Централната експо-
зиция е посветена на участието на Панагю-
рище в Априлското въстание и още няколко 
експозиции, разкриващи патриотизма на 

панагюрци. Панагюрище е и 

рОднОтО мястО на 
райна княгиня. 

Тя избродира знамето на панагюрските 
бунтовници. Райна Попгеоргиева е първа-
та жена –  дипломирана акушерка в Бъл-
гария. Завършва в Русия. След идването 
си в България се установява във Велико 
Търново. Жени се и ражда петима синове. 
Осиновяват си момиче. Твърде рано оста-
ва вдовица и сама се грижи за децата си. 
Семейството се мести в София. Тук на 61 
години тя умира. Костите й са пренесени в 
родната й къща в Копривщица.  

Доволни от полезната и богата на по-
знание екскурзия, благополучно се завър-
нахме в Твърдица.

РАДКА  ЗЛАТЕВА 

мАРшРуТИ
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ПИшАТ НИ 

любИТЕлИ НА ПРИРОДАТА ОТ НОВА зАгОРА 
И сТАРА зАгОРА ПОсЕТИхА КОзАРЕВО

„Златна есен”  нарекохме заниманието, в което децата от Козарево имаха възможност 
да творят с природни материали. Изработиха различни фигури от шишарки, семена, кес-
тени, жълъди, листа. Грейна-
ха красиви апликации, които 
подредиха в изложба.

На следващият ден по по-
вод Първи ноември – Деня 
на народните будители, в НЧ 
„Развитие 1928” представи-
хме на децата презентация за 
живота и делото на наши кни-
жовници, просветители и бор-
ци за национално освобожде-
ние. Малките любопитковци 
решаваха кръстословица и от-
криваха думи в игрословица, 
посветени на първи ноември.

Даниела Станчева

есенни излОжби ПОдредиха деЦата 
От Общинските детски градини 

С традиционната си изложба ,,Есенни 
фантазии“ децата от ДГ „Щастливо дет-
ство“ – Твърдица,  показаха въображение, 
сръчност и умение да сътворяват красота 
от даровете на природата. В подготовката 

на изложбата участваха и родителите. Бла-
годарим на всички за проявената отзивчи-
вост.

ДГ „Щастливо детство” гр. Твърдица

Повече от две години Стоян Драгнев 
Шатов има желание да доведе в Козарево 
група туристи и любители на природата от 
Нова Загора. Шатов е роден и израснал в 
Козарево. Прогимназия завършва в бившето 
училище „Хр.Ботев”, а после в Нова Загора 
учи „ТПТУ по машиностроене. Завършва за-
дочно спортната академия и понастоящем е 
преподавател и треньор по лека атлетика в 
селскостопанския техникум гр. Нова Загора.

Когато групата е сформирана, той се 
свързва със Слав Славов от Козарево и два-
мата обмислят 

маршрута на разхОдката. 

В уречения 
ден пристигат 
24-ма туристи 
от Туристиче-
ско дружество 
„Алеко-1900” от 
гр.Нова Загора 
и 5-има от ТД 
„Сърнена гора” 
гр.Стара Загора. 
С групата има 
и три деца: на 
8,10 и 14 години. 
Отправят се към „Скока”. Двамата органи-
затори предварително са направили просе-
ка до там. Тръгват по Попенска пътека към 
балканския път. След моста на „Самотник” се 
отклоняват на запад по посока на водосбо-
ра на р.Козаревска и Елова река. На около 
200-300 метра пред тях се разкрива чудна 
гледка. От височина 8-10 метра водата пада 
и капките й се разпръскват красиво наоколо.
Туристите дълго в захлас наблюдаваха краси-
вата гледка. После поеха по обратния път. С 
внимание разглеждаха дърветата и храстите 
покрай които минават. Движейки се по пътя 
пред погледа им се разкрива 

чудна ПанОрама.

Язовир „Жребчево”, Средна гора, То-
полата, Долно Паничерево и др. Стигат до 
барата на Козаревската река. Интересно и 
любопитно им е, защото някои от тях не са 
виждали такова съоръжение за пране на чер-
ги, килими, одеяла и др., като се използва 
естествения пад на водата.

След това се отправят към „Курела” над  
Козарево, където се установяват във вилата 
на Иван Йорданов. Сред красивата природа и 
в прекрасно настроение си приготвят обяда. 
Хапват и след малка почивка и почистване 
на отпадъците тръгват към „Кусорите” (мест-
ност между Козарево и Конаре). Отправят се 
на юг. Преминават ж.п.линията и стигат до 
Тополата, която се намира в нивата на Ша-
тови. Разчистват района около стъблото. Из-
мерват обиколката му: около 12м. и 70см., 9 
души обгръщат стъблото. В миналото в поле-
то на Козарево имало много тополи. Те били 
изсичани, но едно дърво от тях, като по чудо 
останало. Под него пладнували стадата на 
Козарево и Конаре. По дървото имало сто-
тици птичи гнезда и пролет и през лятото тя 
приличала на кошер. Турците я използвали 
за ориентир. Всички преминаващи кервани 
по друмския път са се ориентирали по топо-
лата, като са предполагали, че тя е 

средищетО на ПЪтя дО мОретО.

Тогава с коли са пренасяли солена вода. 

Тополата примамвала и много иманяри, 
които са се ориентирали по нейната сянка 
да търсят пари и злато. Тя е имала квадратна 
сянка – кореновата й система отговаряла на 
короната. Незнайни злосторници опожаря-
ват вековното дърво. Обгореният труп е сто-
ял до 1910 година. На същото място израст-
ват други тополи. Семейство Шатови оставят 
едно дърво. Навярно това е дъщерята, която 
расте буйно и бързо като майка си. Сега тя е 
на 112 години. 

Своите впечатления от тази екскурзия 
сред природата на Козарево с мен споде-
лиха Слав Славов, Стоян Др. Шатов и Огнян 
Ненов, който 15 години е бил председател на 
ТД „Алеко 1900” гр. Нова Загора. Той каза: 
„Обиколил съм цяла България, на много 
места съм бил, но такава организация, отго-
ворност, всеотдайност и такова радушно по-
срещане никъде не съм видял и почувствал. 
Какво да кажа и за красотите, които видяхме. 
Всичко е чудесно. Ние пак ще дойдем. Иска-
ме да разчистим край „Тополата” и да поста-
вим няколко пейки. Нека да стане място за 
отдих под това вековно дърво. 

има ли ПО-благОрОднО делО 

от това да си защитник на природата и 
радетел за нейното обогатяване и разкрася-
ване. Човек е човек тогава, когато уважава 
природата, общува с нея и се грижи за нея.”

През 70, 80 и 90 години на миналия 
век, когато бях учителка в Козарево водех 
експедиционен отряд „Исторически места в 
моя роден край.” Особено много ни пома-
гаха възрастните хора, които знаеха много 
легенди и предания. Местните колеги Иван 
Раднев, Димитър Стоев, Златка Крълева, 
Влайко Славов и разбира се тогавашни-
ят кметски наместник Йордан Атанасов 
(Адам). Редовно водехме учениците до тези 
места: „Курила”, „Калугерец”, „Цигумил-
ката”, „Бегликово равнище”, „Кошерища-
та”, „Хайдушки рът”, „Бобека”, „Пещерата”, 
„Пчена”, „Мандрищата”, „Катуна”, „Топли-
ците”, „Гредата”, „Радов кладенец”, „Шара-
банца”, „Козаревското градище” и др.

в миналОтО чест гОст на кОзаревО 

е бил и ясновидецът Дядо Влайчо от Ко-
ньово. Той е харесвал хората от Козарево и 
им изнасял беседи за природосъобразния 
начин на живот. Въздухът в Козарево е чист 
и здравословен. През 50-те и 60-те години на 
миналия век деца от Нова Загора са използ-
вали старото училище за лагер. Те са про-
веждали походи из околностите и са дишали 
чистия балкански въздух.

Туристите благодариха на Слав Славов и 
Стоян Шатов за чудесно прекарания ден.

Радка Златева

Пъстра есенна работилница събра децата 
в библиотеката на читалище Сборище

Златокоса, чудна есен

тъй омайна заблестя,

тук звучи и птича песен

сред безкрайна красота.

Златна дреха е облякла

а сърцето й блести,

нежно пази свойте тайни

тихо приказки реди.

И със златните пантофки

тича през живота тя,

златна есен, златокоса,

като сбъдната мечта!

Дора Стоянова
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В рамките на Международния педа-
гогически семинар бяха изнесени реди-
ца доклади, които описаха състоянието и 
перспективите на езиковото обучение в 
район Тараклия, където компактно живеят 
молдовските българи.

Участниците изслушаха с голям интерес 
доклада на г-жа Лилия Сарсаман, начал-
ник управление „Образование, култура и 
туризъм“ на Тараклийски районен съвет, в 
който бе представена ситуацията в областта 
на предучилищното, основното и средното 
образование в район Тараклия. Г-жа Сар-
саман обърна внимание и за обучението на 
по български и румънски език в учебните 
заведения от Тараклийски район

От своя страна, Мария Смирнова, ди-
ректор на Теоретичен лицей гр. Твърди-
ца, хвърли светлина върху историята на 
ръководеното от нея учебно заведение, а 
също така говори за успехите на препода-
вателския състав в процеса на обучение на 
учениците по роден български и държавен 
език.

На Международния семинар се изказа 

и българиста, д.и.н. Иван Думиника, който 
описа състоянието на българската етниче-
ска общност на Република Молдова в пери-
ода 1989–2022 г.

Бяха представени и доклади на гости 
от Грузия и Украйна. Проф. Нино Чиковани 
говори за езиковата политика спрямо на-
ционалните малцинства в Грузия. Д-р Юлия 
Визитиу се спря подробно на въпроса за 
езиковите конфликти в съвременна Украй-
на от гледна точка на езиковата конфлик-
тология.

В рамките на Международния педа-
гогически семинар участниците и гостите 
имаха възможност да разгледат забележи-
телностите на Твърдица, да посетят винар-
ско предприятие „Bulgari Winery” както и 
да опитат и оценят ястия от националната 
българска кухня.

Мария СМИРНОВА, 
директор на Теоретичен лицей 

в Твърдица

Иван ДУМИНИКА, 
доктор на историческите науки

в мОлдОвска твЪрдиЦа се 
ПрОведе междунарОден 
ПедагОгически семинар

От следващата учебна гОдина 
става задЪлжителнО ПредучилищнОтО 

ОбразОвание за 4-гОдишните деЦа
В преходните и заключителни разпоредби 

на Закона за предучилищното и училищното 
образование за общините е определен срок 
до началото на учебната 2023-2024 г., да съз-
дадат необходимите условия за обучението в 
задължителното предучилищно образование 
на децата на 4-годишна възраст в съответ-
ствие с изискванията на закона и подзаконо-
вите актове по прилагането му.

На територията на Община Твърдица са 
осигурени условията за осъществяване на 
задължителното предучилищно образование 
в съответствие с изискванията на държавния 
образователен стандарт за предучилищното 
образование и на държавния образователен 
стандарт за физическата среда и информа-
ционното и библиотечното осигуряване на 
детските градини, училищата и центровете 
за подкрепа за личностно развитие и има 
възможност за максимално включване в за-

дължително предучилищно образование на 
децата, навършили 4-годишна възраст.  

Соб.Инф.

сребрО за твЪрдиЦа От наЦиОнален турнир ПО карате

ПРЕсТИж 

Отново извоювани медали за каратеки-
те на КК „Будостил” при НЧ „Св.св.Кирил 
и Методий 1914” гр. Твърдица. На турнира 
за Национална купа на България по карате, 
който се проведе на 05 и 06.11.22 г.  в гр. 
Велико Търново Кристиян Колев и Венелин 

Стоилов спечелиха сребърни медали в дис-
циплината „Кумите”. Достойно се предста-
виха и всички останали участници в турни-
ра.

Сенсей Петър Захариев

ПРОгРАмИ И ПРОЕКТИ

учители участваха в Обучения ПО ПрОект ПОдкреПа за ПриОбщаващОтО ОбразОвание

От 2021 г ДГ „Брезичка“ в с. Сборище 
е включена в проект „Подкрепа за приоб-
щаващо образование”. Проектът е насочен 
към осигуряване на по-добър достъп до об-
разование на деца и ученици със специал-
ни образователни потребности, с хронични 
заболявания, в риск и с изявени дарби чрез 
предоставяне на допълнителна подкрепа за 
личностно развитие. 

Една от дейностите по проекта е „Спе-
циализирани обучения на екипите за под-
крепа за личностно развитие“. В обучението 
участва нашата колега Соня Иванова, педа-

гогически специалист от 
детската градина. На вни-
манието на участниците в 
обучението бяха поставени 
въпросите за работа с ро-
дителите, за превенцията 
на насилието и агресията, 
за създаване на сигурна 
училищна среда. 

Проектът предвижда 
след преминаването на 
обучението, участниците 
да споделят придобития 
опит и информация с пе-
дагогически  специалисти 

и непедагогически персонал в други учи-
лища и детски градинини. В изпълнение на 
това изискване посетихме няколко училища 

и детски градини в общината и проведохме 
обучителни срещи с техните екипи. Пре-
зентациите и материалите от обучението 
бяха споделени с колеги от  ДГ „Щастливо 
детство“ – гр. Твърдица, ДГ „Атанас Дамя-
нов“ – с. Оризари, ОУ „Никола Прокопиев“ 
– с.Сборище и НУ „Христо Ботев“ с. Оризари. 

Стоянка ПАВЛОВА
Директор ДГ „Брезичка“ с. Сборище

Участниците в Международния педагогически семинар в Твърдица

ПрОект BG05M2OP001-3.018-0001
„Подкрепа за приобщаващо образование“
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решения на Общински сЪвет - твЪрдиЦа
Продължава от предишен брой

РЕШЕНИЕ № 547/07.11.2022 г.
На основание чл.21, ал.1, т.8 във връзка с т.23 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, Общин-
ски съвет - Твърдица

РЕШИ:
1. Упълномощава кмета на общината да извърши всички 

правни действия във връзка с кандидатстване пред Фонд ”Со-
циална закрила„ за финансиране на проект „Закупуване на нов 
неупотребяван автомобил за нуждите на Домашен социален 
патронаж - гр.Твърдица.

2. Дава съгласие общината да участва със съфинансиране, 
в размер на  минимум 10 % и до 30 % от общата стойност на 
предложението;

3. Заплащане на цялата сума при доставката на автомобила /
Кандидатът следва да заплати цялата сума при доставката на ав-
томобила, като частта, представляваща съфинансиране от ФСЗ, 
ще бъде възстановена след приемане на извършените дейности/.

Решението се взема на основание чл.60 ал.1 от АПК с допус-
кане на предварително изпълнение.

РЕШЕНИЕ № 548/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 5 от Закона за местното са-

моуправление и местната администрация, Общински съвет гр. 
Твърдица 

РЕШИ:
Утвърждава средства за допълнително материално стимули-

ране за 2022 г. на кмета на общината и кметовете на кметства  
- по 1 /една/ и 1/2 /половина/ индивидуална брутна месечна за-
плата.

Сумите да бъдат начислени към трудовото възнаграждение 
за месец октомври 2022 г.

РЕШЕНИЕ № 549/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, и чл. 8, ал. 4 от Наред-
бата за командировките в страната, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
Приема отчета за получените командировъчни пари от кме-

та  на община Твърдица, за периода от 01.07.2022 година до 
30.09.2022 година, в размер на 50 /петдесет/ лева.

Преди пета точка г-н Злати Златев излиза от залата.

РЕШЕНИЕ № 550/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал.1, т.6 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация и чл. 124, ал. 3 от Закона 
за публичните финанси, Общински съвет-Твърдица.

РЕШИ:
Допълва поименният списък по позиция  № 22 с:
Доставка на котел за твърдо гориво, с мощност 25 кв/ч, на 

стойност 2500 лв. за административна сграда в Дом за пълно-
летни лица с умствена изостаналост гр. Твърдица. 

Средствата ще бъдат подсигурени от бюджета на социалното 
заведение.

РЕШЕНИЕ № 551/07.11.2022 г.
На основание чл. 8, ал. 9 от Закона за общинската собстве-

ност, във връзка с чл. 21, ал. 2 и чл. 52, ал. 5, т. 1 и т. 2 от За-
кона за местното самоуправление и местната администрация, 
Общинският съвет

РЕШИ:
1. Приема актуализация в Програма за управление и разпо-

реждане с имотите – общинска собственост в община Твърдица 
през 2022 г., съгласно приложение № 1.

2. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, 30 % от постъпле-
нията от разпореждането да се използват за изпълнение на дей-
ности от местно значение в съответното населено място. 

Приложение №  1                        

 Описание на имота

I. ИМОТИ, КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ ДА 
ПРОДАДЕ

1. Общински имот № 72165.502.1013 с площ 591 кв.м., трайно 
предназначение на територията – урбанизирана, НТП – ниско 
застрояване до 10 м. по КККР на гр. Твърдица.

II. ИМОТИ, КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ ДА 
ПРЕДОСТАВИ ПОД НАЕМ

1. -

III. ИМОТИ, В КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ 
ДА ПРЕДОСТАВИ ОТСТЪПЕНО ПРАВО НА СТРОЕЖ

1. -

IV. ИМОТИ, КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ 
ДА ПРИДОБИЕ

1. -

V. ИМОТИ, КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ ДА 
ПРЕДОСТАВИ БЕЗВЪЗМЕЗДНО

1.  -

VI. ИМОТИ, КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ 
ДА ПРЕДОСТАВИ ПОД АРЕНДА

1. Общински имот № 05551.7.11 с площ 1637 кв.м., трайно 
предназначение на територията – земеделска, НТП – нива, 
шеста категория, местност „Алчак чаир” по КККР на с. Боров 
дол.

Преди седма точка г-н Златев влиза в залата.

РЕШЕНИЕ № 552/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 18 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, Общински съвет – Твър-
дица

РЕШИ:
Именува второстепенна улица със осеви точки 198а, 198б, 

198в и 198г по плана на гр. Твърдица, част от имот с идентифи-
катор № 72165.502.2425 по КККР на гр. Твърдица, с НТП – за 
второстепенна улица на ул. „Гражданска” със следните номера 
на имоти – 1, 2, 3, 4 и т.н.

РЕШЕНИЕ № 553/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, 
ал. 1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 
от НРПУРОИ,  Общински съвет - Твърдица

 РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно над-

даване на недвижим имот № 72165.502.1013 с площ 591 кв.м., 
трайно предназначение на територията – урбанизирана, НТП – 
ниско застрояване до 10 м. по КККР на гр. Твърдица, частна 
общинска собственост,  АОС № 1764/05.09.2022 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 
2482.00 лв. (две хиляди четиристотин осемдесет и два лева) за 
описания в т. 1 общински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъплени-
ята от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и прове-
де публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописа-
ния недвижим имот – частна общинска собственост.

РЕШЕНИЕ № 554/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, 
ал. 1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 
от НРПУРОИ,  Общински съвет - Твърдица

 РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно над-

даване на недвижим имот № 72165.505.2216 с площ 1452 кв.м., 
трайно предназначение на територията – урбанизирана, НТП 
– за друг обществен обект, комплекс по КККР на гр. Твърдица, 
частна общинска собственост,  АОС № 1775/05.10.2022 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 
6853.00 лв. (шест хиляди осемстотин петдесет и три лева) за 
описания в т. 1 общински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъплени-
ята от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и прове-
де публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописа-
ния недвижим имот – частна общинска собственост.

РЕШЕНИЕ № 555/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 и ал. 2, във връзка с чл. 17, 

ал. 1, т. 3 от ЗМСМА и §17 от ПЗР към ЗИД на ЗПУО (обн. - ДВ, 
бр. 82 от 2020 г.) във връзка с чл. 8, ал. 1 от ЗПУО, Общински 
съвет – Твърдица 

РЕШИ:
1. Предучилищното образование е задължително в община 

Твърдица от началото на учебната 2023/2024 год. за децата, на-
вършващи 4-годишна възраст.

РЕШЕНИЕ № 556/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 12 от ЗМСМА, Общински съвет 

– Твърдица 
РЕШИ:
1. Приема План за действие на Община Твърдица в изпъл-

нение на Областната стратегия за приобщаване на българските 
граждани от ромски произход и други граждани в уязвимо со-
циално положение, живеещи в сходна на ромите ситуация 2022-
2023 година 

РЕШЕНИЕ № 557/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 23 и ал.2 от ЗМСМА, във връзка 

с чл. 59 от Закона за предучилищното и училищно образование 
Общински съвет – Твърдица 

РЕШИ:
Приема измененията на Наредба за записване, отписване 

и преместване на децата в детските градини на територията на 
община Твърдица.

Наредбата влиза в сила от 15 септември 2023 година.

РЕШЕНИЕ № 558/07.11.2022 г.
На основание чл.21, ал.1, т.8 т.23 и ал.2 от ЗМСМА, във връз-

ка с чл.112, ал.2 от ЗУО и Постановление на Министерски съвет 
№ 209 от 20.08.2009 г. Общински съвет -Твърдица

РЕШИ:
1. Дава съгласието си Община Твърдица да закрие и рекул-

тивира общинското сметище за битови отпадъци, попадащо в 
имот с индетификатор 72165.361.477 и имот с идентификатор 
72165.361.493 в землище на гр. Твърдица с обща площ 18257 
кв.м, с начин на трайно ползване – Депо за битови отпадъци 
(Сметище) като кандидатства с проект за обект „Закриване и ре-
култивация на общинско депо за ТБО на Община Твърдица“ на 
стойност 948 135.95 лв. с ДДС пред Министерството на околната 
среда и водите – ПУДООС.

2. Възлага на Кмета на Общината да внесе в МОСВ /ПУДООС/ 
проект за обект „Закриване и рекултивация на общинско депо 
за ТБО на Община Твърдица“ с всички съпътстващи проекта до-
кументи.

3. Дава съгласието си Община Твърдица, при одобрение на 
проекта и финансиране на 607 090.10 лв. с ДДС  от Министер-
ството на околната среда и водите - ПУДООС, да осигури съфи-
нансиране на останалата част от проекта със собствени сред-
ства, а именно 341 045.85 лв. с ДДС.

Решението се взема на основание чл.60, ал.1 от АПК с до-
пускане на предварително изпълнение.

РЕШЕНИЕ № 559/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 40 
от Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане 
с общинско имущество на община Твърдица и във връзка с Глава 
I от Закона за арендата в земеделието, Общински съвет  – Твър-
дица

РЕШИ:
1. Дава съгласие за предоставяне под аренда на поземлен 

имот с идентификатор 05551.7.11 с площ 1637 кв.м., трайно 
предназначение на територията – земеделска, НТП – нива, шеста 
категория, местност „Алчар Чаир” по КККР на с. Боров дол, ак-
туван с акт за частна общинска собственост № 1781/18.10.2022 
г., за срок от 25 години. 

2. Възлага на кмета на Община Твърдица да извърши про-
цедурата по провеждане на публичен търг с явно наддаване с 
начална арендна цена 29.47 лв. (двадесет и девет лева и чети-
ридесет и седем стотинки) съгласно Наредба за базисни наемни 
цени на общински имоти в община Твърдица и сключи договор 
за аренда. 

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, 30 % от постъпле-
нията от разпореждането да се използват за изпълнение на дей-
ности от местно значение в съответното населено място.

РЕШЕНИЕ № 560/07.11.2022 г.
На основание чл. 6, ал. 1 от Закона за общинската собстве-

ност, чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното самоуправление и 
местната администрация, § 27, ал. 2 от ПЗР на Закона за соб-
ствеността и ползването на земеделските земи и чл. 45ж, ал. 2  
от  ППЗСПЗЗ, Общински съвет - Твърдица

РЕШИ:
1. Дава съгласие, наследниците на Петка Иванова Беличева, 

бивш жител на гр. Твърдица, община Твърдица, област Сливен 
да бъдат обезщетени с проектен имот № 72165.507.2386 с про-
ектна площ 713 кв.м., трайно предназначение на територията 
– урбанизирана, НТП – лозе по КККР на гр. Твърдица образуван 
от имот № 72165.507.2325 частна общинска собственост,  съ-
гласно скица проект № 15-978699 от 26.08.2022 г.

2. Отказва да бъде възстановен на наследниците на Петка 
Иванова Беличева, бивш жител на гр. Твърдица, община Твърди-
ца, област Сливен проектен имот № 72165.507.2383 с проектна 
площ 565 кв.м., трайно предназначение на територията – урба-
низирана, НТП – пасище по КККР на гр. Твърдица образуван от 
имот № 72165.507.2378 публична общинска собственост, отра-
зени в скица проект № 15-978699 от 26.08.2022 г. Съгласно чл. 
7, ал. 4 от ЗОС, собствеността върху имоти - публична общинска 
собственост, не подлежи на възстановяване.  

3. Упълномощава кмета на общината да извърши всички не-
обходими действия във връзка с извършване на обезщетението.

РЕШЕНИЕ № 561/07.11.2022 г.
На основание чл.21, ал.1, т.8 и т.11 от ЗМСМА, във връзка с 

чл.128, ал.3 от ЗУТ, 
РЕШИ:

ДАВА СЪГЛАСИЕ ЗА ОДОБРЯВАНЕ НА ПРОЕКТ за частично 
изменение на ПУП – ПР за обхвата на УПИ XIX–223 и УПИ X-224 
– За КОО в кв. 35 по действащия ПУП - ПРЗ на гр.Твърдица, 
общ. Твърдица, област Сливен, одобрен със Заповед №300 от 
01.06.1983 г. и Заповед №228 от 23.09.2003г.
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РЕШЕНИЕ № 562/07.11.2022 г.

На основание чл. 21, ал. 1, т.11 от ЗМСМА /Закона за мест-
ното самоуправление и местната администрация/ и чл. 56,ал.2  
от ЗУТ  / Закон за устройство на територията /и Наредба на Об-
щински Съвет Твърдица приета с Решение № 188/31.03.2005 год. 
изм. с Решение № 341 / 29.07.2013г., Общински съвет-Твърдица

РЕШИ:
РАЗРЕШАВА  разполагане на 1брой вендинг– автомат  /кафе-

автомат/ на западния тротоар на  ул. „Ленин“ гр.Шивачево, пред 
уличната регулация на УПИ VIII-276,ЗаKOО, кв.51, гр.Шивачево, 
общ.Твърдица, обл.Сливен, съхласно Схемата за разполагане.  

РЕШЕНИЕ № 563/07.11.2022 г.
1. На основание чл.21, ал.1, т.11 от ЗМСМА във връзка с  

чл.124а, ал.1 и ал.5 и  чл.124б,ал.1 от ЗУТ,
2. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА във връзка с чл. 

30, ал.3 от ПП ЗОЗЗ и чл. 25, ал.5 от ЗСПЗЗ, Общински съвет  
Твърдица

РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и
РАЗРЕШАВА: ТАНЯ КОЛЕВА ЧОТОВА  да възложи  изра-

ботването на ПУП – Парцеларен план за трасе на външно ел. 
захранване на  ПИ № 15944.200.4  по КК и КР, гр.Шивачево, 
общ.Твърдица,  обл.Сливен, одобрени със Заповед  РД–18–97 / 
18.02.2020г. на ИД на АГКК, с местоположение извън границите 
на урбанизираните територии. 

2. ДАВА ПРЕДВАРИТЕЛНО СЪГЛАСИЕ по чл. 30, ал.3 от ПП 
ЗОЗЗ и чл. 25, ал.5 от

ЗСПЗЗ за преминаване трасе за външно ел. захранване на 
ПИ № 15944.200.4, гр.Шивачево, общ.Твърдица,  обл.Сливен  
през ПИ №15944.1.167 - полски път - публична общинска  соб-
ственост и ПИ №15944.200.712 – общинска частна.

При разработването на проекта  да се спазват разпоредбите 
на  Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за  ПНУ-
ОВТУЗ, Наредба  № 8 за обема и съдържанието на устройстве-
ните схеми и планове.

РЕШЕНИЕ № 564/07.11.2022 г.
На основание чл.21, ал.1, т.23 и ал.2 от (ЗМСМА) и чл.18, 

ал.1, т.2 от Закона за социално подпомагане, във връзка с Реше-
ние на ЕК за УОИИ от 20.12.2011 година, предлагам Общински 
съвет - Твърдица

РЕШИ:
1. Общински съвет – Твърдица дава съгласие Община Твърди-

ца да кандидатства с проект „Грижа в дома в Община Твърдица” 
по процедура за директно предоставяне на безвъзмездна фи-
нансова помощ BG05SFPR002-2.001 - “Грижа в дома” финнси-
рана по Програма „Развитие на човешките ресурси“  2021-2017;

2. Общински съвет – Твърдица упълномощава кмета на 
община Твърдица да възложи чрез Заповед изпълнението на 
услугата „Грижа в дома ” по проект „ Грижа в дома в Община 
Твърдица“, като услуга от общ икономически интерес /УОИИ/ на 
„Домашен социален патронаж” - Твърдица, съдържаща всички 
необходими реквизити съгласно член 4 от Решение на комисия-
та от 20 декември 2011 година за УОИИ;

3. Финансираните услуги по административния договор за 
предоставяне на безвъзмездна финансова помощ по процедура 
BG05SFPR002-2.001 - “Грижа в дома” да се ползват от потреби-
телите без заплащане на такса;

4. Възлага на Кмета на община Твърдица да предприеме не-
обходимите действия по изпълнение на решението.

РЕШЕНИЕ № 565/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 23 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация Общински съвет- 
Твърдица

РЕШИ:
1. Дава съгласие Община Твърдица да кандидатства в ка-

чеството си на допустим бенефициент, с проектно предло-
жение „ЕНЕРГИЙНА ЕФЕКТИВМОСТ НА СГРАДА ОБЩИНСКА 
СОБСТВЕНОСТ НА ТЕРИТОРИЯТА НА ОБЩИНА ТВЪРДИЦА“  по 
процедура №BG06RDNP001-7.020- ЕНЕРГИЙНА ЕФЕКТИВНОСТ 
„РЕККОНСТРУКЦИЯ, РЕМОНТ, ОБОРУДВАНЕ И/ИЛИ ОБЗАВЕЖ-
ДАНЕ НА ОБЩИНСКИ СГРАДИ, В КОИТО СЕ ПРЕДОСТАВЯТ ОБ-
ЩЕСТВЕНИ УСЛУГИ, С ЦЕЛ ПОДОБРЯВАНЕ НА ТЯХНАТА ЕНЕР-
ГИЙНА ЕФЕКТИВНОСТ“ ПО ПОДМЯРКА 7.2. „ИНВЕСТИЦИИ В 
СЪЗДАВАНЕТО,ПОДОБРЯВАНЕТО ИЛИ РАЗШИРЯВАНЕТО НА 
ВСИЧКИ ВИДОВЕ МАЛКА ПО МАЩАБИ ИНФРАСТРУКТУРА“ ОТ 
МЯРКА 7 „ОСНОВНИ УСЛУГИ И ОБНОВЯВАНЕ НА СЕЛАТА В 
СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ“ ОТ ПРОГРАМА ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИ-
ТЕ РАЙОНИ 2014-2020Г. в рамките на допустимия бюджет.

2. Потвърждава, че дейностите, включени в проекта, съот-
ветстват на приоритетите на плана за интегрирано развитие на 
Община Твърдица и по-конкретно на:

Стратегическа цел 2. Създаван на условия за заетост и пре-
доставяне на качествени социални услуги.

Приоритет 3. Повишаване качеството на живота на хората в 
общината чрез подобряване на образованието, здравеопазване-
то, социалните, културните и младежките дейности.

Марка 3.3 Подобряване на здравословното обслужване, со-
циалните дейности и свързаната инфраструктура, включително 
енергийна ефективност.

РЕШЕНИЕ № 566/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т.23 от Закона за местното са-

моуправление и местната администрация, и във връзка с чл. 35 
от  ПМС  № 31/2022 г. за изпълнение на държавния бюджет на 
Република България за 2022 г., Общински съвет гр. Твърдица

РЕШИ:
Допълва  списъка на длъжностите и лицата, които имат пра-

во на транспортни разноски за 2022 г. от местоживеенето до 
местоработата и обратно с:

Радостина Йорданова Бакалова-Петкова – мл. Специалист 
ГРАО в общинска администрация Твърдица, с адрес гр. Шиваче-
во, ул. „Илия Лазаров“ № 8, считано от 10.10.2022 г.

РЕШЕНИЕ № 567/07.11.2022 г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 9 и т.23 от ЗМСМА и чл.15 от 

Наредбата за упражняване правата на собственик на община 
Твърдица, върху капитала на търговските дружества,  Общински 
съвет - Твърдица

РЕШИ:      
1. Определя за представител в  Извънредното Общо събра-

ние на  акционерите на МБАЛ „Д-р Иван Селимински” АД гр. 
Сливен, с дата на провеждане  06.12.2022 г. – г-н Атанас Христов 
Атанасов кмет на Община Твърдица, а при невъзможност от не-
гова страна да присъства, да бъде заместен от г-н Антон Ганчев 
Драганов заместник кмет на Община Твърдица. 

2. Упълномощава  определения по  т. 1 представител на Об-
щина Твърдица в извънредното общо събрание на Многопро-
филна болница за  активно лечение „Д-р Иван Селимински” АД 
гр. Сливен, с дата на провеждане  06.12.2022 г. да  гласува по 
посочения дневен ред, както следва:

По т.1:  Промяна в състава на директорите- проект на Ре-
шение: Общото събрание на акционерите приема предложената 
промяна в състава на съвета на директорите чрез освобождава-
не на настоящия съвет на директорите в състав: Васислав Петро-
ниев Петров,Златка Иванова Атанасова и Хрисант Ламбов Хри-
станов и избор на нов тричленен съвет на директорите в състав: 
Васислав Петрониев Петров,Златка Иванова Атанасова и Ивайло 

Димитров Димитров- Да гласува„ЗА“
По т. 2: Определяне мандата на новоизбрания съвет на ди-

ректорите – проект на Решение: Общото събрание на акционе-
рите определя тригодишен мандат на новоизбрания съвет на 
директорите.- Да гласува„ЗА“

По т. 3: Определяне възнаграждението на членовете на съ-
вета на директорите, на които няма да бъде възложено упра-
влението- проект на Решение: Общото събрание на акционерите 
определя възнаграждението на членовете на съвета на директо-
рите , на които няма да бъде възложено управлението да бъде 
формирано по реда на чл. 56 от Правилника за прилагане на 
Закона за публичните предприятия  (ППЗПП)- 

Да гласува„ЗА“
По т.4: Вземане на решение по чл.56, ал. 13 от ППЗПП и т. 8 

от Забележките към Приложение 2 „ Показатели и критерии за 
определяне на балната оценка в публичните предприятия“ към 
чл. 56, ал.2 от ППЗПП- проект на решение: Общото събрание на 
акционерите взема решение по чл.56, ал. 13 от ППЗПП и т. 8 от 
Забележките към Приложение 2 „ Показатели и критерии за оп-
ределяне на балната оценка в публичните предприятия“ към чл. 
56, ал.2 от ППЗПП, като намалява стойността на една бална еди-
ница, определена в чл. 56, ал. 3 и ал. 4 от ППЗПП, включително в 
случаите по ал. 6 и заменя показатели № 4 и № 5 от Приложение 
№ 2 към чл.56, ал. 2 от ППЗПП, както следва:

1. Стойност на една бална единица по чл. 56, ал. 4 от ППЗПП 
в размер на 450 лв.;

2. Стойност на една бална единица по чл. 56, ал. 3 от ППЗПП 
в размер на 0,5 от 450 лв.

3. Замяна на показател № 4 „Изменение на финансовия ре-
зултат“, от Приложение 2 „Показатели и критерии за определяне 
на балната оценка в публичните предприятия“ към чл. 56, ал. 2 
от ППЗПП с показател „Съотношение между средносписъчния 
брой лекари специализанти и средно списъчния брой персонал“ 
с критерии за определяне на бална единица, както следва:

Показател Критерии Бални 
единици

4. Съотношение между 
средносписъчния брой 
лекари специализан-
ти и средносписъчния 
брой персонал

4.1.
4.2.
4.3.
4.4.

до 1%
от 1% до 3%
от 3% до 5%

Над 5%

0
1

1,5
2

4. Замяна на показател № 5 „Изменение на добавената стой-
ност на един зает“ от Приложение 2 „Показатели и критерии за 
определяне на балната оценка в публичните предприятия“ към 
чл. 56, ал. 2 от ППЗПП с показател „Нива на достигнатите сред-
но-месечни  възнаграждения, определени с отрасловия колек-
тивен трудов договор, за отрасъл „ Здравеопазване“ с критерии 
за определяне на бална единица, както следва:

Показател Критерии
Бални 

единици

5. „Нива на дос-
тигнатите сред-
номесечни въз-
награждения, 
определени с 
отрасловия ко-
лективен трудов 
договор, за от-
расъл „Здравео-
пазване“. 

5.1.

5.2.

нивата на средно-
месечните основни 
възнаграждения за 

персонала, заложени в 
КТД не са достигнати.

Нивата на средно-
месечните основни 
възнаграждения за 

персонала, заложени в 
КТД са достигнати.

0

2

 
Следва продължение

Мирослав Дяков, Председател на Общински съвет - Твърдица
Кремена Славова, Протоколчик

За учебната 2023/2024 г. ВВМУ „Н.Й.Вапцаров” – Варна обявява записване  на  курсан-
ти с 5-годишен срок на обучение по специалността „Организация и управление на военни 
формирования на тактическо ниво” в професионално направление „Военно дело”, редовна 
форма на обучение, за придобиване на висше образование с образователно-квалифика-
ционна степен „Бакалавър” по следните специализации:

• Корабоводене за ВМС  • Корабни машини и механизми за ВМС

• Военноморски комуникационни и радиотехнически системи

• Кибероперации   • Мехатроника   • Военноморска логистика

За учебната 2023/2024 г. ВВМУ „Н.Й.Вапцаров” – Варна обявява записване на курсан-
ти редовна форма на обучение, с 6-годишен срок на обучение за придобиване на образо-
вателно-квалификационна степен „Бакалавър” по специалността „Организация и управле-
ние на военни формирования на тактическо ниво”, в професионално направление „Военно 
дело” и образователно-квалификационна степен „Магистър” по специалност „МЕДИЦИ-
НА“ в МУ „Проф. д-р Параскев Стоянов“ – Варна.

• Медицинско осигуряване на въоръжените сили
Страница с повече информация: http://www.naval-acad.bg/contacts-bg
Забележка: До 30.07.2023 г. ще се организира приемна комисия за кандидат-курсанти-

те от специализация „Медицинско осигуряване на въоръжените сили” по отделен график.
Лице и телефон за контакт от ВВМУ - Варна:  капитан 2 ранг Славова – 0889044111  
Телефон за контакт с Военно окръжие-Сливен: 088 454 13 55 – служебен 

вОеннО ОкрЪжие - сливен инфОрмира виПускниЦите 
на средни училища в Област сливен за Приема вЪв 

ввму „н.й.ваПЦарОв” за учебната 2023/2024 г.:

Общински План за действие Предвижда 
мерки срещу неграмОтнОстта 

и ОтПаданетО От училище

Реализирането на общинската полити-
ка за интегриране на уязвимите групи е 
непрекъснат процес, инструмент за хар-
монизиране на местните инициативи с 
държавните изисквания, на възможностите 
на местната власт и потребностите на жите-
лите на общината, с цел подобряване бла-
госъстоянието на тези групи  и евентуално 
намаляването им в бъдеще. 

В практическата реализация на Плана 
за действие ще бъде прилаган интеграцио-
нен принцип на база равнопоставеност 
и равна отговорност, т. е. оказване на по-
мощ не само на ромската етническа група 
и другите групи в неравностойно социал-
но положение, но и на всички български 
граждани. 

В община Твърдица процесът на ин-
тегриране, равнопоставеност, приобщава-
не и участие на ромите, както и на други 

граждани в уязвимо социално положение, 
близко до това на ромите, е непрекъснат. 
Планът за действие на община Твърдица е 
неразделна част от областната стратегия и 
по тази причина той следва приоритетите 
и целите на областната стратегия. Едни от 
поставените цели са: подобрен достъп на 
етническите малцинства, намалена без-
работица, намалена неграмотност сред 
18-29 годишните млади хора, намаляване 
броя на отпадналите от училище ученици, 
повишена осведоменост на целевите групи, 
включване на целевите групи при изпълне-
ние на дейностите по Националния план 
за действие и осигуряване на актуална 
информация и детайлизирана картина на 
състоянието, проблемите и потребностите 
от приобщаване на маргинализираните ет-
нически групи. 

Соб. Инф.
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кОледна елха и Празнични 
светлини украсиха твЪрдиЦа

кОзаревО Празнува храмОвия 
си Празник - архангелОвден

И тази година по традиция жителите на 
Козарево празнуваха  Архангеловден. В на-
родния български календар това е най-голе-
мия есенен празник след Димитровден. На 
този ден Българската православна църква 
почита Деня на Светите Ангели и най-вече 
на Архангел Михаил – символ на добрина 
и справедливост, носител на силата, която 
облагородява, на Божиите тайни, лечител на 
недъзите, молител и застъпник пред Бога. 
Затова на иконите е изобразен с копие в 
ръка, а в краката си тъпче дявола. На 08.11. 
във всеки български дом се прави курбан в 
чест на светеца - покровител на мъртвите.

Празникът започна още на 07.11. с отслу-
жена вечерня и общо петохлебие, а на 08.11. 
–свещеноиконом Иван Иванов отслужи тър-
жествена Света литургия.

На вечерното празненство в НЧ „Разви-
тие -1928”, гостите и жителите имаха въз-
можност да се насладят на богата програма 
с участието на деца от Козарево, ДГ „Васил 
Левски”, деца от НЧ „Св. св. Кирил и Мето-
дий 1914”, гр. Твърдица. В края на програ-

мата се изви кръшно 
хоро. Настроението 
се приповдигна с 
изпълненията на пе-
вицата Валя и при-
дружаващите я тан-
цьори.

На Архангелов-
ден наши гости бяха 
кметът на Общината 
Атанас Атанасов, 
председателят на 
ОбС Мирослав Дя-
ков, зам.-кметовете 
Петко Борисов и 
Антон Драганов, об-
щински съветници.

Г-н Атанасов 
поздрави козаревци 
с празника,  като 
им пожела здраве и благоденствие. „Нека 
днешният празничен ден премине в духа на 
семейната традиция и донесе радост и удо-
влетворение от съкровената споделеност с 

най-близките хора! Бъдете здрави, търпели-
ви и упорити, изпълнени с устрем и желание 
за по добър живот! Посрещнете празника с 
настроение,  уверени в смисъла на това да 

сте рамо до рамо във всичко, което  се от-
нася до бъдещето на квартала!“ – каза в при-
ветствието си кметът на общината. 

Даниела Станчева

ТРАДИцИИ 


